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Статья посвящена анализу обусловленных конституционной поправкой оснований и процедуры до-

срочного прекращения полномочий руководителей и судей высших судов в Российской Федерации в 

связи с совершением ими поступка, порочащего честь и достоинство судьи. Авторами на основе право-

вых позиций Конституционного Суда РФ предпринята попытка оценить соответствующие правовые 

нормы на предмет соответствия принципов правовой определенности и пропорциональности, а также 

обеспечения «надлежащей правовой процедуры». 
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The article is devoted to the analysis of the grounds and procedure for the early termination of the powers 

of the heads and judges of the highest courts in the Russian Federation due to the constitutional amendments 

in connection with the commission of an act defaming the honor and dignity of a judge. The authors, on the 

basis of the legal positions of the Constitutional Court of the Russian Federation, made an attempt to assess 

the relevant legal regulations for compliance with the principles of legal certainty and proportionality, as well 

as ensuring “due process of law”.
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